
 

VÝBOR PRO VÝCHOVU, VZDĚLÁVÁNÍ A ZAMĚSTNANOST 
Zastupitelstva Jihočeského kraje 

Tajemnice výboru: Petra Schinková, tel. 386 720 458, e-mail: schinkova@kraj-jihocesky.cz 

 
České Budějovice 18. června 2024 

 
Z Á P I S  č. 29 

 
z jednání Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Jihočeského kraje,  

které se konalo v zasedací místnosti č. dv. 3.076 na KÚ I 
dne 13. června 2024 od 8:05 do 9:30 hod. 

 
Přítomni: doc. Dr. Ing. Dagmar Škodová Parmová – předsedkyně, Mgr. Antonín Sekyrka, Sandrik 
Bednář, Mgr. Petr Kajnar, PaedDr. Jan Klimeš, RNDr. Jana Krejsová, Ing. Michaela Kudláčková, Martin 
Lanc, DiS,  Ing. Martin Maršík, Ph.D., Mgr. Petr Stehlík, PhDr. Markéta Švadlenová 
Omluveni: PhDr. Václav Meškan, Ph.D., Mgr. Jusúf Traore, DiS. 
Přizváni: Mgr. Pavel Klíma (JK) - online, Ing. Hana Šímová (KÚ JK),  Ing. Hynek Čížek, Ph.D. (KÚ JK), 
Mgr. Denisa Holečková (KÚ JK),  Eva Soukalová (Českomoravský odborový svaz pracovníků škol) 
 
Předsedkyně přivítala všechny přítomné členy výboru, kterých bylo 11, výbor usnášeníschopný. Všichni 
přítomní souhlasili s navrženým programem. 
 
Program jednání:  

1. Rozpočet školství – První úprava rozpisu rozpočtu škol a školských zařízení na rok 2024  

2. Dlouhodobý záměr vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy v Jihočeském kraji 2024-2028  

3. Realizace projektu „Schule ohne Grenzen 2024/Škola bez hranic 2024“ v rámci programu 

Interreg Bavorsko-Česko 2021-2027 a jeho kofinancování a předfinancování z rozpočtu kraje  

– ZVaS, Č. Budějovice  

4. Revokace projektů předkládaných do OPŽP a Modernizačního fondu a jejich kofinancování  

a financování nezpůsobilých výdajů z rozpočtu Jihočeského kraje  

5. Návrh na poskytnutí peněžitého daru 

6. Žádosti o poskytnutí individuální dotace v gesci OŠMT  

7. Změny v rejstříku škol a školských zařízení v mimořádném termínu  

8. Různé 

 

Bod 1 - Rozpočet školství – První úprava rozpisu rozpočtu škol a školských zařízení na rok 2024  

H. Šímová:  
1. Úprava rozpisu rozpočtu na základě výkazů R44-99 – podpůrná opatření 
 
Tab. 1 – Úprava rozpočtu přímých výdajů dle Výkazu R44-99 za měsíce leden až březen v roce 2024 

  Závazný ukazatel Orientační ukazatele 

Měsíc v roce 2024 

NIV MP Odvody ONIV 

celkem 

 

pojistné FKSP   platy 

v Kč v Kč v Kč v Kč v Kč 

leden 8 328 966 6 059 545 2 048 123 60 598 160 700 

únor 4 261 965 3 048 596 1 030 428 30 491 152 450 

březen 4 036 452 2 948 218 996 497 29 487 62 250 

 
2. Stanovení závazného ukazatele na ostatní osobní náklady (OON) 
Na základě požadavků škol a školských zařízení jsou k 26. dubnu 2024 provedeny přesuny z rezervy KÚ  

a převody mzdových prostředků mezi platy a OON ve výši 88,5 % u krajských škol a 100 % u obecních 
škol (nevztahuje se na odstupné, které je zohledněno ve 100% výši) při zachování celkového objemu 

mzdových prostředků každé jednotlivé škole a školskému zařízení. Tato úprava může být provedena 
pouze částečně z důvodu nedostatečné rezervy OON krajského úřadu. Krajský úřad dále požádá MŠMT  

o zvýšení tohoto ukazatele. 
3. Dohodovací řízení v roce 2024 



 

Termíny projednání byly zveřejněny na webových stránkách krajského úřadu dne 6. 3. 2024. 

4. Zohlednění výuky náboženství  
5. Převody mezi závaznými a orientačními ukazateli 
Tato úprava je provedena v plné výši dle vykázaných požadavků škol vč. sběru OŠMT převodů v roce 

2024.  
6. Zohlednění vzdělávání cizinců a osob pobývajících dlouhodobě v zahraničí 
 
Tab. 2 – Rozpis rozpočtu přímých výdajů regionálního školství v Jihočeském kraji k 26. 4. 2024 

  Závazný ukazatel 

Zřizovatel 

NIV MP 

celkem 

    

platy OON 

v Kč v Kč v Kč 

Kraj 4 135 688 226 3 002 069 083 35 719 610 

Obec 7 541 092 770 5 500 021 451 26 883 951 

Rezerva 49 426 686 14 695 467 52 886 

Celkem 2024 11 726 207 682 8 516 786 001 62 656 447 

Tab. 2 – Rozpis rozpočtu přímých výdajů regionálního školství v Jihočeském kraji k 26. 4. 2024 pokračování 

 
 
 

Zřizovatel 

Orientační ukazatele 

Odvody ONIV 

pojistné FKSP   

v Kč v Kč v Kč 

Kraj 1 026 772 578 30 020 691 41 106 264 

Obec 1 868 094 026 55 000 215 91 093 127 

Rezerva 4 984 946 147 549 29 545 838 

Celkem 2024 2 899 851 550 85 168 455 161 745 229 

 
Jedná se o přímé výdaje určené na platy pedagogických a nepedagogických pracovníků ze státního 
rozpočtu pro regionální školství Jihočeského kraje, tedy výhradně o přenesenou působnost státní správy.   

 
Včera 12. 6. se konala ekonomická porada s MŠMT, kde jsme se dověděli termíny pro případné další 
žádosti o úpravu rozpočtu. MŠMT rezervu má, ale zatím ji neposkytuje téměř žádnému kraji.  
 
U s n e s e n í  č. 19/2024/VVVZ-29 

Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Jihočeského kraje 
doporučuje  

zastupitelstvu kraje první úpravu rozpisu rozpočtu přímých výdajů regionálního školství Jihočeského kraje 

v roce 2024 jednotlivým školám a školským zařízením zřizovaným krajem, svazky obcí a obcemi 

Jihočeského kraje, v rámci výkonu přenesené působnosti dané Ministerstvem školství, mládeže 
a tělovýchovy v souladu s § 161c odst. 9 zákona č. 561/2004 Sb., o předškolním, základním, středním, 

vyšším odborném a jiném vzdělávání, ve znění pozdějších předpisů dle důvodové zprávy a přílohy návrhu. 
Hlasování: 11/0/0 
Usnesení bylo přijato. 
 

Bod 2 - Dlouhodobý záměr vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy v Jihočeském kraji 2024-2028  

H. Šímová a H. Čížek: (Byla promítnuta  prezentace k DZ) 

Samotný dokument DZ obsahuje 5 kapitol, z nichž nejdůležitější jsou Kapitola č. 4 Strategie rozvoje 
regionálního školství v kraji a kapitola č. 5 Strategie dalšího rozvoje sítě škol a školských zařízení: tzv. 
rejstříková část. 



 

Kapitola 4 Strategie rozvoje regionálního školství v kraji podrobněji rozpracovává podporu strategických 
směrů, definuje jejich cíle pro další období a navrhuje opatření k jejich dosažení. 

Kapitola 5 Strategie dalšího rozvoje sítě škol a školských zařízení, tzv. rejstříková část, definuje pravidla 
pro zápis nových škol, školských zařízení či oborů. 

DZ JčK se zabývá vzdělávací soustavou, jak ji definuje školský zákon, tedy bez rozdílu jednotlivých 
zřizovatelů. Úkoly vyplývající z dokumentu jsou navrženy konkrétně, velká část z nich bude naplněna 
realizací navazujícího implementační projektu, pro něhož je schválený DZ JčK podmínkou. DZ JčK 
vychází z DZ ČR a dále specifikuje cíle stanovené na národní úrovni, z pozice MŠMT je sledován soulad 
DZ ČR s DZ jednotlivých krajů. Mezi priority období 2024–2028 patří témata inovace ve vzdělávání, 
hodnocení vzdělávání a kariérové poradenství, digitální vzdělávání a kyberbezpečnost. 

V uplynulém období se JčK dařilo naplnit priority DZ JčK (2020), a to především v oblasti čerpání 
finančních prostředků z programů EU a výrazně zlepšit infrastrukturu škol ve smyslu její modernizace, 
lepšího využití nejen technologií, ale i budov škol samotných (především z programu IROP, OP ŽP). 
S přispěním finančních prostředků z OP VVV a OP JAK došlo k významnému pozitivnímu ovlivnění celé 
řady vzdělávacích cílů směřujících k rozvoji a ke zkvalitnění vzdělávání.  

Od 31. 1. do 3. 3. 2024 proběhla povinná veřejná konzultace, kdy byl DZ JčK vystaven na webu OŠMT  
a portálu JIHOSKOP. Připomínky bylo možné zaslat prostřednictvím formuláře Google. Zároveň byla 
pracovní verze DZ JčK zaslána zástupcům Úřadu práce České republiky – krajská pobočka České 
Budějovice; Jihočeské hospodářské komory a České školní inspekce, od nichž nebyly obdrženy žádné 
připomínky.  

Ve stejnou dobu byli rovněž vyzváni partneři, kteří realizují IDZ: Zařízení pro další vzdělávání 
pedagogických pracovníků, Pedagogicko-psychologická poradna a Jihočeská hospodářská komora  
– jejich připomínky jsou důležité pro konečné nastavení konkrétních aktivit. 

OŠMT zaslal dne 19. 3. 2024 první verzi DZ JčK k připomínkování na MŠMT, čímž splnil svou zákonnou 
povinnost. MŠMT zaslalo připomínky k DZ JčK dne 16. 4. 2024. Připomínky MŠMT se týkaly zajištění 
souladu s DZ ČR (2023), doplnění a upřesnění navrhovaných opatření, doplnění některých analytických 
podkladů. Připomínky byly zapracovány do předkládané podoby materiálu, nezměnily jeho celkový 
charakter a zpřesnily cíle a navrhovaná opatření. Po schválení v ZK bude dokument DZ JčK do 30 dnů 
zveřejněn na internetových stránkách kraje a zaslán MŠMT. 

P. Stehlík – se kriticky postavil k některým „módním“ směrům bodu 3 DZ: 1.  tzv. well-being vnímá spíše 
jako snižování nároků na výuku i na disciplínu, 2. genderový stereotyp, udržitelnost a klimatický 
aktivismus do školní výuky nepatří, 3.v příloze b – jedna z připomínek se týkala zařazování žáků s lehkým 
mentálním postižením a uváděla, že s tímto tématem pracujeme nedostatečně, P. Stehlík se domnívá, že 
s tímto tématem naopak pracujeme nadmíru, měli jsme samostatný obor speciální pedagogika, která 
uměla s těmito dětmi pracovat lépe. 
D. Škodová Parmová – „well-being“ je „módní“ výraz a promítá se do evropských a projektových 
dokumentů, nicméně děti a učitelé by se měli cítit ve škole dobře; udržitelnost není zcela „módním“ 
trendem, máme ji zahrnutou v rozvojových programech již 30 let, netýká se jen klimatické změny  
a ekologie, ale i sociálního a ekonomického prostředí, vnímám ji jako důležitou součást vzdělávání. 
P. Stehlík - zpracovatelé materiálu by pak ale měli definovat udržitelnost věcnějším tónem, nikoliv tónem 
ideologickým; „well-being“ je navíc často spojován se zrušením známkování a soutěživého prostředí, 
které považuji za důležité součásti školní výuky. 
D. Škodová Parmová – souhlasí, možnost porovnat se s vrstevníky je motivační. 
P. Klíma – podle průzkumu české děti chodí často nerady do školy a učení je netěší, proto je důležité 
řešit „well-being“; v 1. a 2. třídě nechceme známkovat proto, aby děti nebyly motivovány známkou, nýbrž 
radostí z nových vědomostí, je to věc k diskusi; s formulacemi v DZ jsem spokojen. 
P. Stehlík - dodal, že bychom se měli více věnovat talentovaným žákům, kteří chtějí ve škole podat co 
nejlepší výkon.  
 
U s n e s e n í  č. 20/2024/VVVZ-29 

Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí 
dokument Dlouhodobý záměr vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy v Jihočeském kraji 2024–2028; 
II. doporučuje zastupitelstvu kraje schválit 
část Dlouhodobého záměru vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy Jihočeského kraje 2024–2028 
týkající se vzdělávání ve školách a školských zařízeních zřizovaných Jihočeským krajem. 
Hlasování: 9/1/1 
Usnesení bylo přijato. 
 



 

Bod 3 - Realizace projektu „Schule ohne Grenzen 2024/Škola bez hranic 2024“ v rámci programu 

Interreg Bavorsko-Česko 2021-2027 a jeho kofinancování a předfinancování z rozpočtu kraje  

– ZVaS, Č. Budějovice  

H. Šímová: 

Tento projekt připravilo Zařízení pro další vzdělávání pedagogických pracovníků a Středisko služeb 
školám, České Budějovice  ve spolupráci s německým partnerem Landkreis Freyung-Grafenau, 
Deutschland, Freyung 

Projektu se zúčastní 6 škol okresu Freyung-Grafenau, každá s přibližně 25 žáky a pedagogickými 
pracovníky. Dále se účastní 6 škol z Jihočeského kraje.  

Z Jihočeského kraje se projektu účastní gymnázia v Prachaticích, Vodňanech a Vimperku, dále ZŠ Na 
Sadech Třeboň, Střední škola a Vyšší odborná škola cestovního ruchu, České Budějovice, Senovážné 
náměstí 12 a Střední odborné učiliště, Lišov, tř. 5. května 3.  

Realizace projektu je naplánována od 09/2024 do 02/2025. 

Vzájemná jednodenní návštěva jedné z partnerských škol, kulturních institucí a zařízení pro 
environmentální vzdělávání na obou stranách hranice.  

Cílem projektu je inspirovat žáky, učitele i rodiče pozitivními aspekty přeshraniční spolupráce. Hlavním 
cílem je však překonat určité předsudky a komunikační obavy, zejména u mladých lidí.  

Finanční nároky a krytí: Celkové výdaje z rozpočtu JčK činí 320 400 Kč, z toho kofinancování způsobilých 
výdajů činí 64 080 Kč a předfinancování 256 320 Kč.  

 
U s n e s e n í  č. 21/2024/VVVZ-29 

Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Jihočeského kraje 
doporučuje zastupitelstvu kraje schválit 
1. realizaci projektu „Schule ohne Grenzen 2024/Škola bez hranic 2024“ (žadatel: Zařízení pro další 
vzdělávání pedagogických pracovníků a Středisko služeb školám, České Budějovice, Nemanická 7) 
a podání žádosti o podporu do programu Interreg Bavorsko – Česko 2021-2027 s celkovými způsobilými 
výdaji části projektu realizované ZVaS ve výši 13 350 EUR, tj. 320 400 Kč, 
2. kofinancování projektu „Schule ohne Grenzen 2024/Škola bez hranic 2024“ Jihočeským krajem ve výši 
20 % z celkových způsobilých výdajů části projektu realizované ZVaS, tj. 2 670 EUR, tj. 64 080 Kč, s 
podmínkou přidělení dotace z programu Interreg Bavorsko – Česko 2021-2027 s čerpáním na základě 
Formuláře evropského projektu dle přílohy tohoto materiálu, 
3. předfinancování projektu „Schule ohne Grenzen 2024/Škola bez hranic 2024“ Jihočeským krajem ve 
výši 80 % z celkových způsobilých výdajů části projektu realizované ZVaS, tj. 10 680 EUR, tj. 256 320 Kč, 
s podmínkou přidělení dotace z programu Interreg Bavorsko – Česko 2021-2027 s čerpáním na základě 
Formuláře evropského projektu dle přílohy tohoto materiálu. 
Hlasování: 11/0/0 
Usnesení bylo přijato. 
 
Bod 4 - Revokace projektů předkládaných do OPŽP a Modernizačního fondu a jejich 

kofinancování a financování nezpůsobilých výdajů z rozpočtu Jihočeského kraje  

H. Šímová: 
1) 11. výzva MŽP – FVE - Dne 24. 8. 2022 vyhlásilo MŽP. 

Předmětem podpory je posílení využití obnovitelných zdrojů energie v budovách, zvýšení podílu 
obnovitelných zdrojů energie na její konečné spotřebě, snížení objemu emisí skleníkových plynů 
a zvýšení energetické účinnosti v sektoru veřejných budov. 

Příjem žádostí probíhal do 31. 5. 2023. OREG v loňském roce vytipoval objekty v majetku kraje, u kterých 
je instalace fotovoltaických elektráren a dalších souvisejících opatření vhodná. 

Školy společně s poradenskými společnostmi na základě uzavřených smluv o dílo podaly žádosti o dotaci 
do výše popsané výzvy, ve které projekty uvedené v příloze tohoto materiálu uspěly. Nyní již mají 
všechny projekty vydaná Rozhodnutí o poskytnutí dotace (RoPD). 

V době podání projektových žádostí formulář „Kumulativní rozpočet (formulář OPŽP)“ správně 
nevypočítával výši dotace a výši kofinancování. Žadatelé museli následně po opravě výpočtu upravit své 
rozpočty. Z tohoto důvodu došlo k rozdílům mezi částkami schválenými v usnesení ZK a částkami ve 
vydaných RoPD. Nyní proto předkládáme návrh na revokaci stávajících usnesení, aby došlo k nápravě  
a částky odpovídaly schváleným rozpočtům a vydaným RoPD. 

Rozdíly mezi částkami jsou uvedeny v souhrnné tabulce v příloze. Změna byla provedena celkem 
u 8 projektů, ale pouze u 7 z nich je nutná revokace. U projektu DDM J. Hradec jsou částky schválené 



 

v RoPD nižší než ve schváleném usnesení a není tedy nutná revokace. Projekt je v tabulce uveden na 8. 
místě a je barevně zvýrazněn. 

U většiny projektů došlo po přepočtu ke snížení výše kofinancování a navýšení nezpůsobilých výdajů,  
u všech projektů vždy dochází ke snížení nároků na rozpočet JčK. Kofinancování z rozpočtu JčK se 
v souhrnu snižuje z 20 020 991,58 Kč na 7 286 207,44 Kč (úspora 12 734 784,14 Kč), nezpůsobilé 
výdaje se zvyšují z 5 130 451,46 Kč na 11 455 959,84 Kč (nárůst o 6 325 508,38 Kč). Celková úspora 
z rozpočtu JčK činí 6 409 275,76 Kč. 

Na jednání RK/ZK bude předložen ke každému projektu samostatný návrh. 

 

Finanční nároky a krytí: Celkové výdaje z rozpočtu JčK činí 18 742 167,28 Kč, z toho kofinancování 
způsobilých výdajů činí 7 286 207,44 Kč a financování nezpůsobilých výdajů činí 11 455 959,84 Kč.  

2) Modernizační fond – výzva RES+ 1/2024 

Do 11. výzvy MŽP – FVE byly také předloženy následující 2 projekty škol VOŠ, SŠ a COP Sezimovo Ústí 
a SZeŠ Písek, které však ve výzvě neuspěly. Školy ve spolupráci se zpracovateli navrhují možnost 
předložit žádost do nové výzvy RES+ 1/2024, která je zaměřena výhradně na oblast FVE. 

Obě školy byly v loňském roce vytipovány prostřednictvím OREG jako objekty, u kterých je instalace 
fotovoltaických elektráren a dalších souvisejících opatření vhodná. 

Příjem žádostí do výzvy RES+ 1/2024 byl zahájen 1. 3. 2024 a bude ukončen 31. 10. 2024, celková 
alokace je 3 mld. Kč. Výzva je jednokolová nesoutěžní, o úspěšnosti bude rozhodovat čas předložení 
žádosti, proto OŠMT navrhuje předložit revokaci usnesení na červnové zasedání ZK. 

U projektu VOŠ, SŠ a COP Sezimovo Ústí dochází k významnému zvýšení kofinancování z důvodu 
změny výpočtu dotace, kdy se výše dotace ve výzvě RES+ odvíjí od výkonu instalované FVE. Podíl 
dotace na celkových výdajích činí 23,86 %. 

U projektu SZeŠ Písek dochází k významnému snížení celkových výdajů z důvodu, že v původním 
projektu (i usnesení ZK) byla zahrnuta také instalace tepelných čerpadel, tyto však nejsou v rámci výzvy 
RES+ podporovány. Podíl dotace na celkových výdajích činí 28,61 %. 

Finanční nároky a krytí: Celkové výdaje z rozpočtu JčK činí nově za oba projekty 2 436 728 Kč, z toho 
kofinancování způsobilých výdajů činí 2 436 728 Kč. Finanční částka bude poskytnuta z ORJ 20 – 
Strukturální fondy EU. 

3) Výzva OPŽP Energetické úspory ve veřejné infrastruktuře – gastroprovozy 

Dále předkládáme k projednání revokaci projektu Střední odborné školy strojní a elektrotechnické, 
Velešín. Jedná se o projekt, který byl schválen v rámci výzvy OPŽP Energetické úspory ve veřejné 
infrastruktuře. Předmětem podpory je snížení energetické náročnosti/zvýšení energetické účinnosti gastro 
provozu školy.  

Projekt má již vydané RoPD, kdy byla škole schválena vyšší dotace, než bylo původně předpokládáno. 
V průběhu hodnocení žádosti ze strany poskytovatele dotace došlo k identifikaci dalších způsobilých 
výdajů, které byly při přípravě projektového záměru považovány za nezpůsobilé. Tímto došlo k navýšení 
celkových způsobilých výdajů, a tedy i navýšení částky kofinancování. 

Celkové výdaje projektu činí 7 500 000 Kč a jsou rovny celkovým způsobilým výdajům. Nově činí celkové 
výdaje projektu 10 875 783,11 Kč, veškeré výdaje jsou způsobilé. 

Bylo schváleno kofinancování ve výši 50 % z celkových způsobilých výdajů, tj. 3 750 000 Kč. Dle 
vydaného RoPD činí kofinancování i nadále 50 % z celkových způsobilých výdajů, tj. 5 437 891,56 Kč. 
Nároky na rozpočet JčK se tímto zvyšují celkem o 1 687 891,56 Kč, ve stejné částce se navyšuje i dotace 
OPŽP. 

Finanční nároky a krytí: Celkové výdaje z rozpočtu JčK činí 5 347 891,56 Kč, z toho kofinancování 
způsobilých výdajů činí 5 347 891,56 Kč.  

Výzva Dopad na rozpočet JčK 

11. výzva MŽP – FVE   6 409 275,76 Kč 

Modernizační fond – výzva RES+ 1/2024 - 1 228 243,89 Kč 

Výzva OPŽP Energetické úspory ve veřejné 
infrastruktuře – gastroprovozy 

- 1 687 891,56 Kč 

Celkem 3 493 140,31 Kč 

 



 

Finanční nároky a krytí: Celkové požadované prostředky z rozpočtu JčK (ORJ 20) činí 100 000 000 Kč,  
z toho kofinancování činí 11 491 578,39 Kč, předfinancování činí 34 474 735,18 Kč, financování 
nezpůsobilých výdajů činí 54 033 686,43 Kč. 

 
U s n e s e n í  č. 22/2024/VVVZ-29 

Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Jihočeského kraje 
doporučuje zastupitelstvu kraje schválit 
revokaci projektů předkládaných do OPŽP a Modernizačního fondu a jejich kofinancování a financování 
nezpůsobilých výdajů z rozpočtu Jihočeského kraje s čerpáním na základě důvodové zprávy a přílohy 
tohoto návrhu. 
Hlasování: 11/0/0 
Usnesení bylo přijato. 
 
Bod 5 - Návrh na poskytnutí peněžitého daru 

P. Klíma – volejbal je dlouhodobě vlajkovou lodí jč sportu, chceme, aby se volejbal do škol ještě více 
rozšířil. 
Jednou z priorit Jihočeského kraje je podpora jednotlivců, týmů a organizací, které významným 
způsobem vynikají v oblasti svého zaměření. Klíčový je přitom zájem o jejich další růst a rozvoj jejich 
výjimečného potenciálu. Jedním z cílů je přispívat ke všeobecnému rozvoji sportovního vyžití. 
VK Jihostroji České Budějovice se podařilo v sezoně 2023/2024 navázat na úspěchy z minulých leta  
a získat zlaté medaile ve volejbalové UNIQA extralize mužů. Jihočeský kraj také důstojně reprezentovali 
v rámci prestižního evropského Poháru CEV. V souvislosti s letošními výsledky se klubu otevírají velké 
sportovní příležitosti i pro nadcházející sezónu 2024/2025. 
 
Vzhledem k dosaženým úspěchům a vzorné reprezentaci kraje, navrhuje OŠMT ocenit sportovní klub VK 
Jihostroj České Budějovice finančním darem v hodnotě 1 000 000 Kč. 
 
S. Bednář – jakým způsobem byla stanovena výše podpory? 
P. Klíma – jde o politické rozhodnutí. 
 
U s n e s e n í  č. 23/2024/VVVZ-29 

Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí 
poskytnutí peněžitého daru sportovnímu klubu Volejbalový klub České Budějovice, z.s., České 
Budějovice 2, Stromovka 1216/12, IČO 60074205, za reprezentaci kraje a jejich sportovních výsledků  
v soutěžích, ve výši 1 000 000 Kč; 
II. doporučuje 
zastupitelstvu kraje schválit poskytnutí peněžitého daru sportovnímu klubu Volejbalový klub České 
Budějovice, z.s., České Budějovice 2, Stromovka 1216/12, IČO 60074205, za reprezentaci kraje a jejich 
sportovních výsledků v soutěžích, ve výši 1 000 000 Kč. 
Hlasování: 10/1/0 
Usnesení bylo přijato. 
 
Bod 6 - Žádosti o poskytnutí individuální dotace v gesci OŠMT  

P. Klíma: 
 

Poř. 

č. 
Žadatel Akce / termín 

Celkové 

náklady v Kč 

Žádost ve 

výši v Kč 
Návrh v Kč 

Veřejná 

podpora 

Pravo

moc 

1 Český svaz 

ledního 

hokeje z.s. 

IIHF MS žen 2025,  

2 ročníky Českých 

hokejových a 4 

turnaje reprezentací 

ČR v mezinárodních 

přestávkách v 

období 2025 až 2028 

16 000 000,-   16 000 000,-   16 000 000,-   ne ZK 

2 Autoklub 

České 

republiky 

Mistrovství světa v 

rally - Central 

European Rally 2024 

34 589 100,- 2 000 000,- 2 000 000,- ne ZK 

 

 



 

 

Ad 1)Cílem projektu je příprava a organizace vrcholových hokejových akcí. Akce budou mít kromě 

přímých ekonomických přínosů také celou řadu významných pozitivních dopadů na sportovní prostředí  

a veřejnost obecně. Rozšiřují volnočasovou nabídku v místě konání a mají pozitivní vliv na cestovní ruch, 

neboť akce nenavštěvují jen obyvatelé hostitelských měst, ale i vysoký počet hokejových fanoušků  

z ostatních obcí ČR a ze zahraničí. Jedná se o akce, které svým dopadem a přínosem pro Jihočeský kraj 

byly vyhodnoceny jako vysoce významné. 

 

Ad 2) Účel, na který budou žádané finanční prostředky využity, je realizace významné sportovní akce 

Mistrovství světa v rally - Central European Rally 2024. Jedná se o společný projekt autoklubů ČR, 

Německa a Rakouska. Pořadatelem akce za ČR tak je Autoklub ČR - národní autorita v oblasti 

motoristického sportu. Termín konání závodu je pro nadcházející sezónu naplánován na termín 17. října 

– 20. října. Po velmi zdařilém prvním ročníku, očekáváme v roce 2024 více než 90 startujících posádek  

z celého světa. 

    

Cílem projektu je úspěšná realizace mistrovství světa v automobilové rally v ČR a propagace ČR včetně 

Jihočeského kraje. Závod mistrovství světa v automobilové rally se poprvé v ČR konal v roce 2023. 

Central  European Rally byla schválena a zařazena do kalendáře MS 2024 mezinárodní automobilovou 

federací FIA. Projekt bude realizován v území Jihočeského kraje, a to především na komunikacích v okolí 

obcí Vimperk, Prachatice, Šumavské Hoštice, Drslavice, Kratušín, Lažiště, Čkyně, Drážov. Jedná se  

o akci, které svým dopadem a přínosem pro Jihočeský kraj byla vyhodnocena jako vysoce významná. 

 

S. Bednář – tyto akce na mě působí jako výdělečné, a proto by se pravděpodobně obešly bez naší 

podpory; pořadatelství rally v loňském roce obdrželo velkou kritiku, např. v oblasti bezpečnosti – dávalo 

by proto smysl vynaložit prostředky právě na zvýšení bezpečnosti závodu. 

P. Klíma – požádal o dodání informací o horší bezpečnosti, sám obdržel pozitivní zprávy ohledně 

bezpečnosti závodu; ano, jde o výdělečné akce, ale dopad na podporu podnikání v jižních Čechách je 

velký. 

S. Bednář – se dále dotázal, jak bude hokej podporovat město ČB, a dále se zeptal, zda budou 

vyúčtovávat dotaci až na konci roku 2028, kdy končí turnaje, nebo bude vyúčtování postupné. 

D. Škodová Parmová – spolupořadatelství a kofinancování z rozpočtu města ČB bude „na stole“, již 

máme požadavek ohledně výpočtu synergického multiplikačního efektu; vyúčtování bude per partes. 

 

P. Klíma – poděkoval všem za spolupráci a pozval všechny na ODM 2024. V 9:00 hod. se odhlásil  

z videokonference. 

 
U s n e s e n í  č. 24/2024/VVVZ-29 

Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí 
žádosti o poskytnutí individuální dotace z rozpočtu Jihočeského kraje uvedenou v tabulce Přehled 
důvodové zprávy; 
II.  doporučuje 
zastupitelstvu Jihočeského kraje schválit poskytnutí individuální dotace žadatelům: 
1)  Český svaz ledního hokeje z.s. Českomoravská 2420/15, Praha 19000, IČO: 00536440 na realizaci 

akce „IIHF MS žen 2025, 2 ročníky Českých hokejových a 4 turnaje reprezentací ČR v mezinárodních 
přestávkách v období 2025 až 2028“, v požadované výši 16 000 000 Kč, 

2) Autoklub České republiky, Opletalova1337 / 29, Praha 1, IČO 00550264 na realizaci akce „Mistrovství 

světa v rally - Central European Rally 2024“, v požadované výši 2 000 000 Kč. 

Hlasování: 10/1/0 
Usnesení bylo přijato. 
 
Bod 7 - Změny v rejstříku škol a školských zařízení v mimořádném termínu  

H. Šímová: 
Žádost č. 1 – MŠ Preslova, Č. Budějovice 

Škola žádá o zvýšení kapacity mateřské školy a školní jídelny-výdejny z 131 na 140. O umístění dětí ve 
firemní MŠ je velký zájem, a to nejen z hlediska zvýšení demografické křivky, včetně dětí z Ukrajiny, ale  
i z důvodů zaměstnaneckých. Významně vzrostl zájem zaměstnanců Nemocnice České Budějovice a. s., 



 

která v průběhu roku přijímá nové zaměstnance. Současná kapacita je naplněna na 131 dětí, z toho je 10 
dětí zaměstnanců KÚ JčK a obyvatel Plané, 121 dětí je pak zaměstnanců Nemocnice České Budějovice 
a. s. Žádost je podpořena kladnými stanovisky Krajské hygienické stanice JčK. 

OŠMT KÚ doporučuje k 1. 9. 2024 zvýšení kapacity mateřské školy z 131 na 140 dětí a školní jídelny-
výdejny z 131 na 140 stravovaných pro uspokojení poptávky z řad zaměstnanců Nemocnice České 
Budějovice a. s., která zaslala žádost o okamžité umístění dítěte nové lékařky, a to nad rámec kapacity. 
Tento krok je vstřícný k žádosti. Žádost je v souladu s DZ JčK. 
 
Žádost č. 2 – ZUŠ T. Sviny 

Škola žádá o zápis dalšího místa poskytování vzdělávání na adrese č. p. 16, 373 23 Svatý Jan nad Malší. 
Ve Svatém Janu nad Malší vyučuje ZUŠ v prostorech ZŠ (č. p. 2). Činnost ZUŠ dle vyjádření obce jako 
zřizovatele základní školy omezuje její činnost. Z toho důvodu nabídla ZUŠ k výuce prostory místního 
muzea, kam bude přesunuta část výuky hudebního oboru. Kolektivní výuka a hra na klavír zůstane ve 
stávajícím využívaném objektu ZŠ při snížené časové dotaci. Toto řešení výuky umožní udržet nabídku 
vzdělávacích služeb ZUŠ v místě. Žádost je podpořena kladným stanoviskem Krajské hygienické stanice 
JčK. 

OŠMT KÚ doporučuje s nejbližší možnou účinností zápis dalšího místa poskytování vzdělávání na 
adrese č. p. 16, 373 23 Svatý Jan nad Malší z důvodu zajištění výuky. Žádost je v souladu s DZ JčK. 
 
Žádost č. 3 – VOŠ Bílá vločka, Č. Budějovice 

Škola žádá o zvýšení kapacity oboru Diplomovaná všeobecná sestra, kombinovaná forma vzdělávání, ze 
100 na 120 studentů a recipročně nabízí snížení kapacity oboru 53-41-N/21 Diplomovaný zdravotnický 
záchranář, denní forma vzdělávání, ze 120 na 100 studentů. Důvodem je značný nárůst uchazečů  
o studium v oboru Diplomovaná všeobecná sestra v kombinované formě studia. 
 
OŠMT KÚ doporučuje k 1. 9. 2024 zvýšení kapacity oboru  Diplomovaná všeobecná sestra, kombinovaná 
forma vzdělávání, ze 100 na 120 studentů a snížení kapacity oboru Diplomovaný zdravotnický záchranář, 
denní forma vzdělávání, ze 120 na 100 studentů. Žádost je v souladu s DZ JčK (reciprocita). 
V loňském roce byla v mimořádném termínu podpořena k 1. 9. 2024 žádost o zvýšení kapacity 
Diplomovaná všeobecná sestra v kombinované formě z 80 na 100 studentů a reciproční snížení kapacity 
stejného oboru v denní formě ze 100 na 80 studentů. 
 
Žádost č. 4 – EDUCAnet, Č. Budějovice 

Škola žádá o zvýšení kapacity střední školy z 130 na 160 žáků a o zápis dalšího místa poskytování 
vzdělávání na adrese Lannova 13/7, 37001 České Budějovice. V tomto školním roce škola zahájila 
rekonstrukci nových prostor ve vedlejší budově ve 2. patře a podala žádost o navýšení počtu žáků. Mezi 
učebnami bude vybudován vstupní koridor do nových učebních prostor. S celkovým počtem přijatých 
žáků k 1. 9. 2024 by škola nesplňovala rejstříkovou kapacitu 130. V tabulce počtu žáků za poslední tři 
roky je patrný zvýšený zájem o školu a obory vzdělávání a předpoklad nesplnění rejstříkové kapacity cca 
o 12 žáků, což by vedlo k porušení právních předpisů, školského zákona a zákona o soukromých 
školách. 
 
OŠMT KÚ doporučuje s nejbližší možnou účinností zvýšení kapacity střední školy z 130 na 160 žáků  
a zápis dalšího místa poskytování vzdělávání na adrese Lannova 13/7, 37001 České Budějovice.   
Ředitel přijal do prvních ročníků celkově o 12 žáků více, tím bude k 1. 9. 2024 překročena kapacita 
střední školy. Škola v rámci jednotné přijímací zkoušky (JPZ) nepostupovala v souladu se zákonem 
a metodickým pokynem MŠMT. Výše uvedené není zcela v souladu s DZ ČR a DZ JčK, ale z důvodu 
dostupnosti vzdělávání žákům ke konci června, kdy již nemají možnost dalších kol JPZ a jsou v dobré 
víře přijatí na uvedenou školu, zvýšení kapacity OŠMT doporučuje.  
Jde o krok nesystémový, přesto ve prospěch žáka, což je i cíl MŠMT prezentovaný v souvislosti s novým 
systémem JPZ. Pro další roky bude OŠMT přistupovat i ke kontrole kritérií soukromých škol, neboť není 
možné pro jednu formu vzdělávání mít jiné rozhodovací postupy (školy zřizované krajem) než pro druhou 
(školy soukromé a církevní).  
 
M. Maršík – ad žádost č. 4 – 160 žáků by tedy bylo na stálo. Jde o ale dlouhý proces, ještě se musí 
vyjádřit MŠMT, stavební úřad, + hasičský audit,, těžko to stihnou do září 2024.  
H. Šímová - to je věc ředitele školy, podklady musí dodat. 
M. Kudláčková – souhlasí, že proces je zdlouhavý a že škola to těžko stihne. 
D. Škodová Parmová – je to riziko ředitele. 
M. Maršík – vidí v tom z hlediska hasičského auditu, který se pravděpodobně nestihne, i možné 
bezpečnostní riziko.  



 

M. Maršík – navrhnul rozdělené hlasování, tj. hlasování o bodu 2, b zvlášť.  
Nikdo nebyl proti tomuto návrhu. 
 
U s n e s e n í  č. 25/2024/VVVZ-29 

Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí 
žádosti právnických osob vykonávajících činnosti škol a školských zařízení o změnu v rejstříku škol 
a školských zařízení předložených v mimořádném termínu; 
II. doporučuje radě kraje 
1. schválit 
předložené změny údajů vedených v rejstříku škol a školských zařízení u právnických osob zřizovaných 
Jihočeským krajem dle důvodové zprávy včetně vyjádření a stanoviska Výboru pro výchovu, vzdělávání  
a zaměstnanost 
a. s účinností k 1. 9. 2024: 

Mateřská škola, České Budějovice, Preslova 592/2, IČO 71294783: 
o zvýšení kapacity mateřské školy z 131 na 140 dětí, 
o zvýšení kapacity školní jídelny – výdejny z 131 na 140 stravovaných, 

b. s nejbližší možnou účinností: 
Základní umělecká škola F. Pišingera, Trhové Sviny, IČO 60076534: 
o zápis místa poskytování vzdělávání na adrese č. p. 16, 373 23 Svatý Jan nad Malší; 

2. vydat stanovisko 
ke změnám v rejstříku škol a školských zařízení u právnických osob, jejímž zřizovatelem není Jihočeský 
kraj, dle důvodové zprávy včetně vyjádření a stanoviska Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
a. s účinností k 1. 9. 2024: 

Vyšší odborná škola zdravotnická Bílá vločka s.r.o., IČO 25157795: 
o zvýšení kapacity oboru 53-41-N/11 Diplomovaná všeobecná sestra, kombinovaná forma 

vzdělávání, ze 100 na 120 studentů, 
o snížení kapacity oboru 53-41-N/21 Diplomovaný zdravotnický záchranář, denní forma vzdělávání, 

ze 120 na 100 studentů, 
Hlasování: 11/0/0 
 
b. s nejbližší možnou účinností: 

EDUCAnet – střední škola a základní škola České Budějovice, s. r. o., IČO 25158392: 
o zvýšení kapacity střední školy z 130 na 160 žáků, 
o zápis místa poskytování vzdělávání na adrese Lannova 13/7, 37001 České Budějovice. 

Hlasování: 8/0/3 
 
Usnesení bylo přijato. 

 
 
Bod 8 – Různé 

Další jednání VVVZ se plánuje na konec srpna či začátek září. Pozvánka na příští jednání výboru bude 

včas rozeslána. 

 

Předsedkyně poděkovala všem za účast. 

 

Jednání bylo ukončeno v 9:30 hod.   
 
 
 
Zapsala: Petra Schinková 

Ověřila: doc. Dr. Ing. Dagmar Škodová Parmová, předsedkyně 
 


